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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Be kell-e avatkozni az autópályák mentén működtetett
töltőkutak fizetős mellékhelyiségeinek ügyében? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyre több autós szembesül azzal az apró, de annál bosszantóbb ténnyel, hogy sorra szaporodnak 
azok az autópálya mellett található benzinkutak, ahol a mellékhelyiség használatát pénz 
megfizetéséhez kötik. Nem fogyasztás vagy tankolástól teszik függővé a használatot, hanem 
egységesen fizetőssé teszik azt. Így bármilyen szükséglet esetén, akár a gyermek tisztába tételéért 
vagy akadálymentes WC használatáért is fizetni kénytelenek az autópályán utazók, amennyiben a 
kutak ilyen korábban ingyenes szolgáltatását veszik igénybe. Ez különösen hátrányos az utazókra 
nézve, hiszen az autópályák mellett eleve magasabb árakon tankolhatnak az utazók, illetve a 
szokásos bolti vagy kutakon érvényben levő áraknál is drágábban vásárolhatnak. Nagyon úgy fest, 
hogy nem csak árak terén, de más szolgáltatások terén is visszaélnek az autópálya mellett 
töltőkutakat üzemeltetők, tudva és bízva az utazók kiszolgáltatott helyzetében.

Mindezeken felül megjegyezni szeretném, hogy az autópályák mentén lévő töltőállomások szinte 
mindegyike étkezési lehetőséget is kínál helyben készült meleg ételekkel, illetve italokkal, így 
részben vendéglátóhelyként is üzemelnek. Mint vendéglátó egységnek is, különösen fontos, hogy 
mindenki számára használható mellékhelyiséggel rendelkezzen.

Bár valóban apró problémának tűnik, hogy fizetős –e vagy nem egy mellékhelyiség az autópályák 
mentén található töltőállomásokon, azonban álláspontom szerint a jelenlegi gyakorlat igazságtalan 
és előnytelen a közlekedők számára. Véleményem szerint egyedi helyzetével élnek vissza azok a 
szolgáltatók, akik pénzfizetéshez kötik autópálya menti töltőállomásaikon a mellékhelyiség 
használatot, különösen úgy, hogy ott vendéglátó egységet is üzemeltetnek az állomáson belül.



A fenti kérdés tisztázása és a helyzet esetleges szabályozása érdekében, kérdezem Tisztelt 
Miniszter Urat, hogy:

Szükséges –e beavatkozni bármilyen szabályozással, hogy az autópálya mentén található 
töltőállomásokon ne legyen fizetős mellékhelyiség? 

Kíván –e lépni a Kormány az autósokat bosszantó gyakorlat megszüntetése érdekében? 

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. október 22.

Tisztelettel,

dr. Lukács László György
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